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beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher Ödmann 

m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Torun 

Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

anvisningar gällande bidrag till föreningar som stödjer 

anhöriga till äldre med demenssjukdom. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Det är viktigt - ja rent av nödvändigt - att så långt möjligt engagera 

anhöriga i omsorgen om personer med demenssjukdom. Utöver det 

anhörigstöd, som sker i stadsdelsförvaltningarnas regi, är det 

angeläget att ge bidrag och annat stöd till föreningar som stödjer 

anhöriga. Detta får inte innebära minskade ambitioner avseende 

vård- och omsorgsboenden och demensteamen inom hemtjänsten 

utan är ett komplement till dessa insatser.  

Samtidigt som anhörigas insatser är viktiga och ges stöd måste vi 

vara observanta på risken att den anhörige själv belastas för hårt och 

blir fysiskt och psykiskt utsliten.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Det är bra och viktigt att nämnden tar fram anvisningar för 

bidragsgivning. Men det är minst lika viktigt att bedömningen av 

ansökningarna görs på rättvist och bra sätt samt att utvärdering av 

föreningarnas arbete görs kontinuerligt.” 

 

§ 8 Redovisning av insatser gällande utveckling av 
anhörigstöd 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 540-151/2014 

 

Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med en redovisning av insatser gällande utveckling av 

anhörigstöd. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Stödet till de anhöriga som vårdar eller ger omsorg till en 

närstående behöver bli bättre. Det konstaterar Riksrevisionen i en 

rapport som visar att staten inte gjort tillräckligt för att kommuner 

och landsting ska kunna ge ett gott stöd till de anhöriga.  

Enligt rapporten känner många anhöriga att de ibland måste ta på 

sig ett större ansvar än de skulle vilja eftersom de upplever brister i 

vården och omsorgen. Fler personal och högre kvalitet skulle 

underlätta.  

   

Mycket av anhörighjälpen ges av dem som själva är gamla, oftast 

den närståendes make/maka. Det kan vara ensamt att vara 

anhörigvårdare, och slitsamt när det fyller allt mer av ens tid. Därför 

är det viktigt att det finns korttidsplatser för avlastning. Anhöriga 

som vårdar och stödjer närstående ska ha likvärdiga insatser var i 

staden de än bor.  

 

Antalet personer med hemhjälp har ökat under de senaste 

decennierna i takt med att äldreboenden har lagts ner. Men det har 

inte kompenserats av utökad hemtjänst – sett till antalet 

hjälptimmar. Därav en del av problemet. När beviljad hemtjänst inte 

räcker till tvingas fler anhöriga att hjälpa till att vårda sina 

närstående. Inte bara äldre makar vårdar ibland varandra. Det är 

främst anhöriga i arbetsför ålder som har gått ned i arbetstid för att 

hjälpa en närstående. 
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I ärendet här redovisas insatser gällande utveckling av anhörigstöd. 

Det är bra och viktigt. 

Men handläggarna behöver skapa tydligare rutiner för att bättre leva 

upp till Stockholms stad program för stöd till anhöriga och 

lagstiftningen kring anhörigstöd.   

 

Det skulle vara intressant om staden tog fram statistik över hur 

många anhörigvårdare det finns i staden, samt ålder och hur många 

timmar de vårdar.  

 

Det är viktigt att staden tar sitt ansvar och förbättrar vården så pass 

att anhöriga slipper att ta på sig mer än de fysiskt och psykiskt 

klarar av.”  

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Det viktigaste med allt anhörigstöd är att det finns god tillgång på 

bra och trivsamma avlastningsboenden.  

Utbudet av aktiviteter inom anhörigstödet svarar knappast mot 

inriktningen att stödet ska vara flexibelt och individanpassat. En 

förhållandevis stor del av verksamheterna inom 

stadsdelsnämndernas anhörigstöd är koncentrerat till ett utbud av 

samtal om demens, träffar med andra anhöriga till demenssjuka, 

kaffe, information och studier i demens osv i särskilda träffpunkt-

lokaler.  Lever man nära en demenssjuk och behöver stöd är det inte 

alltid mer fokus på demens i olika former som står på dagordningen 

när man är ledig.  

För ett antal år sedan framställde Äldrecentrum en rapport om 

anhöriga och deras behov. Den byggde på samtal och intervjuer 

med närstående som besökte träffpunkter för anhörigvårdare. Det 

skulle vara intressant att veta vad anhörigvårdare idag anser om 

utbudet av verksamheter.” 

  

§ 9      Förslag till organisatorisk placering av 
anhörigkonsulenter 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 540-163/2014. Ärendet är gemensamt för 

äldrenämnden och socialnämnden. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S). 


